
ΓΡΑΜΜΑΤΙΚΗ (Ε΄ ΤΑΞΗ)                                        ΟΝΟΜΑ: …………………………………………. 

 

Επίθετα με το αρσενικό σε – ύς 

 

Ε π ί θ ε τ α   σε  -ύς  -ιά  -ύ 

 

      βαθύς – βαθιά – βαθύ (οξύτονα) 

 

 

Ε ν ι κ ό ς    α ρ ι θ μ ό ς                                                              Π λ η θ υ ν τ ι κ ό ς       α ρ ι θ μ ό ς 

 

Ονομ.      ο     βαθύς       η       βαθιά        το     βαθύ                                 οι     βαθιοί       οι      βαθιές         τα       βαθιά 

Γεν        ( του  βαθιού* )της   βαθιάς      (του    βαθιού* )                         των  βαθιών      των   βαθιών       των     βαθιών 

Αιτ.         το   βαθύ         τη     βαθιά        το     βαθύ                                  τους  βαθιούς     τις    βαθιές         τα       βαθιά 

Κλ.                βαθύ                   βαθιά                βαθύ                                           βαθιοί                βαθιές                   βαθιά 

 

* Η γενική του ενικού στο αρσενικό και το ουδέτερο είναι σπάνια. 

Όπως το  β α θ ύ ς  κλίνονται: 

αδρύς, αψύς, βαρύς, δασύς, ελαφρύς, μακρύς, παχύς, πλατύς, τραχύς, φαρδύς 

 

Επίθετα με το αρσενικό σε  -ής ( ισοσύλλαβο) 

 

                                         Ε π ί θ ε τ α  σε  -ής  -ιά   -ί 

 

σταχτής- σταχτιά- σταχτύ (οξύτονα) 

                             

Ε ν ι κ ό ς    α ρ ι θ μ ό ς                                                  Π λ η θ υ ν τ ι κ ό ς    α ρ ι θ μ ό ς 

 

Ονομ.    ο    σταχτής          η     σταχτιά        το    σταχτί                    οι    σταχτιοί        οι      σταχτιές         τα      σταχτιά 

Γεν.      (του  σταχτιού* )  της   σταχτιάς  ( του  σταχτιού)                των  σταχτιών      των  σταχτιών        των    σταχτιών 

Αιτ.       το   σταχτή           τη     σταχτιά       το  σταχτί                      τους σταχτιούς    τις    σταχτιές          τα      σταχτιά 

Κλ.              σταχτή                    σταχτιά             σταχτί                              σταχτιοί               σταχτιές                   σταχτιά 

 

 

* Στη γενική του ενικού στο αρσενικό κάνει και του  σταχτή.  

Η γενική του ενικού όμως στο αρσενικό και το ουδέτερο είναι σπάνια. 

Όπως το  σ τ α χ τ ή ς   κλίνονται όλα τα επίθετα που σημαίνουν χρώμα: 

βυσσινής, θαλασσής, χρυσαφής, κανελής, καφετής, μαβής, μενεξεδής, ουρανής, πορτοκαλής 

κ.ά 

 

 



 

Επίθετα με το αρσενικό σε  -ης (ανισοσύλλαβο) 

 

Ε π ί θ ε τ α  σε  -ης   -α    -ικο 

 

ο ζηλιάρης- η ζηλιάρα- το ζηλιάρικο( παροξύτονα) 

 

Τα επίθετα σε –ης  -α  -ικο είναι παροξύτονα και κλίνονται στο αρσενικό όπως τα 

ανισοσύλλαβα ουσιαστικά σε – ης (νοικοκύρης) 

 

                           Ε ν ι κ ό ς   α ρ ι θ μ ό ς                                                    Π λ η θ υ ν τ ι κ ό ς   α ρ ι θ μ ό ς 

 

Ονομ.     ο     ζηλιάρης       η     ζηλιάρα      το      ζηλιάρικο         οι    ζηλιάρηδες      οι     ζηλιάρες       τα     ζηλιάρικα 

Γεν.      του    ζηλιάρη       της   ζηλιάρας    του    ζηλιάρικου       των  ζηλιάρηδων               -                  των  ζηλιάρικων 

Αιτ.       το     ζηλιάρη        τη    ζηλιάρα     το       ζηλιάρικο        τους  ζηλιάρηδες      τις    ζηλιάρες       τα    ζηλιάρικα 

Κλ.                ζηλιάρης               ζηλιάρα               ζηλιάρικο                 ζηλιάρηδες              ζηλιάρες                ζηλιάρικα 

 

Όπως το  ζ η λ ι ά ρ η ς   κλίνονται:  

 ακαμάτης, κατσούφης, πεισματάρης, αρρωστιάρης, γκρινιάρης, ζημιάρης, κιτρινιάρης, 

μεροκαματιάρης, φοβητσιάρης, μακρολαίμης, σγουρομάλλης, ανοιχτομάτης, ψηλομύτης, 

στραβοπόδης, καμαροφρύδης, απλοχέρης κ.ά 

 

 

ΠΡΟΣΟΧΗ: 

 

α) Τα υποκοριστικά σε –ούλης σχηματίζουν συχνά ουδέτερο και σε –ούλι: 

μικρούλης- μικρούλι και μικρούλικο, φτωχούλης- φτωχούλι και φτωχούλικο 

β) Κάποτε τα θηλυκά παίρνουν και την κατάληξη –ούσα ή –ού:  

ξανθομάλλης- ξανθομάλλα και ξανθομαλλούσα και ξανθομαλλού, μαυρομάτης- μαυρομάτα και 

μαυροματούσα και μαυροματού 

γ) Μερικά ανισοσύλλαβα επίθετα σχηματίζονται σε –άς  -ού  -άδικο: 

 υπναράς- υπναρού- υπναράδικο 

 Έτσι και τα λογάς, φαγάς, πολυλογάς κ.α. 

Τότε το αρσενικό κλίνεται όπως το ψωμάς και το θηλυκό όπως το αλεπού. 



 

ΑΣΚΗΣΕΙΣ: 

1)  Να κλίνεις τα επίθετα και στα τρία γένη τους: καλός, πλατύς, καφετής, γκρινιάρης 

 

                     ΕΝΙΚΟΣ ΑΡΙΘΜΟΣ ΠΛΗΘΥΝΤΙΚΟΣ ΑΡΙΘΜΟΣ 

 

Ονομ. 

 

ο καλός 

 

η καλή 

 

το καλό 

 

οι καλοί 

 

οι καλές 

 

τα καλά 

       

       

       

 

                     ΕΝΙΚΟΣ ΑΡΙΘΜΟΣ ΠΛΗΘΥΝΤΙΚΟΣ ΑΡΙΘΜΟΣ 

 

Ονομ. 

 

ο πλατύς 
     

       

       

       

 

                     ΕΝΙΚΟΣ ΑΡΙΘΜΟΣ ΠΛΗΘΥΝΤΙΚΟΣ ΑΡΙΘΜΟΣ 

 

Ονομ. 

 

ο καφετής 
     

       

       

       

 

                     ΕΝΙΚΟΣ ΑΡΙΘΜΟΣ ΠΛΗΘΥΝΤΙΚΟΣ ΑΡΙΘΜΟΣ 

 

Ονομ. 

 

ο γκρινιάρης 
     

       

       

       

 

2)Να συμπληρώσεις τα κενά: (Να συμβουλευτείς λεξικό) 

 

α κ μ _ ο ς ,  γ ε ν ν _ ο ς ,  ν _ ο ς ,  ρ ω μ α λ_ ο ς ,  κ ε φ α λ _ ο ς ,  δ ι α ι ρ ε τ _ ο ς ,  α σ τ _ ο ς ,  

γ ε λ _ ο ς ,  κ ρ _ ο ς ,  ζ ω _ ρ ό ς ,  α λ μ _ ρ ό ς ,  ι σ χ_ ρ ό ς ,  ε υ γ ε ν _ κ ό ς ,  θ η λ_ κ ό ς ,  

δ α ν _ κ ό ς ,  χρ ή σ _ μ ο ς ,  δ ι ά σ_ μ ο ς ,  έ τ _ μ ο ς ,  έ ρ _ μ ο ς ,  π ρ ό θ _ μ ο ς ,  π ε ρ ί φ _ μ ο ς  

 

( Ο ι  λ έ ξ ε ι ς  τ η ς  ά σ κ η σ η ς  2  ε ί ν α ι  η  α υ ρ ι α ν ή  σ ο υ  ο ρ θ ο γ ρ α φ ί α )  


